

The Bible Story in Honor-Shame Language (Khmer)

ទៀងក្នុងព្រះគម្ពីរអំពីកិត្តិយស និងភាពអាម៉ាស់

ព្រះជាម្ចាស់ទ្រង់គង់នៅអស់កល្បជានិច្ចពេញដោយសិរីរុងរឿង និងកិត្តិយស។ ទ្រង់ជាមហាក្សត្រគួរអោយគោរព ជាបិតាដែលផ្គត់ផ្គង់ដល់គ្រួសារទាំងមូល។ ទ្រង់បរិសុទ្ធ ស្មោះត្រង់ និងពោរពេញដោយសិរីល្អ - ជាពិសេសទ្រង់ជាប្រភពនៃកិត្តិយសទាំងអស់។

ដើម្បីបង្ហាញពីសិរីរុងរឿងរបស់ទ្រង់ ព្រះអង្គបានបង្កើតពិភពលោកនេះ ព្រមទាំងមានបន្ទូលអោយរបស់ទាំងអស់មានជីវិតឡើង។ ព្រះជាម្ចាស់បានបង្កើតអំបាម និងអេវ៉ាពីដីមក ហើយអោយពួកគេមានកិត្តិយស និង សិរីល្អ។ ទ្រង់បានប្រទានឲ្យពួកគេមានអំណាចគ្រប់គ្រងលើរបស់ទាំងអស់ដែលទ្រង់បានបង្កើតមកស្របតាមព្រះបន្ទូលទ្រង់។ ក្នុងនាមជាកូនរបស់ព្រះ ពួកគេរស់នៅក្រោមព្រះនាមដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ព្រះអង្គ។ អំបាម និងអេវ៉ារីករាយជាមួយនឹងអត្តសញ្ញាណពេញដោយកិត្តិយសពីព្រះជាម្ចាស់។ ពួកគេរស់នៅទាំងខ្លួនអាក្រាត ហើយមិនមានភាពខ្មាស់អៀនសោះឡើយ។

ប៉ុន្តែអំបាម និងអេវ៉ាមិនស្មោះត្រង់ជាមួយព្រះជាម្ចាស់ឡើយ។ ពួកគេបានបោះបង់ចោលកិត្តិយសរបស់ព្រះជាម្ចាស់ដោយសារពួកគេស្វែងរកកិត្តិយសដោយខ្លួនឯង។ ការមិនស្មោះត្រង់ចំពោះព្រះនេះ បង្កអោយមានភាពអាម៉ាស់ ហេតុដូច្នេះបានជាគេរត់ពួនហើយបិទបាំងខ្លួនឯង។ ព្រះជាម្ចាស់បានបាត់បង់កិត្តិយស (បាក់មុខ)។ ដោយសារតែអំបាម និងអេវ៉ាបាននាំនូវភាពអាម៉ាស់នេះដល់មនុស្សគ្រប់គ្នា ហេតុនេះបានជាព្រះជាម្ចាស់ បណ្តេញគេចេញពីព្រះវត្តមានរបស់ព្រះអង្គ។

ក្នុងនាមជាកូនចៅរបស់អំបាម យើងទទួលបាននូវភាពអាម៉ាស់មកពីគាត់ដែរ។ ការប្រមាថ និងចិត្តដែលមិនស្មោះត្រង់របស់យើងបង្កើននូវភាពអាម៉ាស់កាន់តែខ្លាំងឡើង។ ភាពអាម៉ាស់នេះជះឥទ្ធិពលដល់អត្តសញ្ញាណ និងអត្តចរិតរបស់យើង។ អំពើបាប (ឧទាហរណ៍: ការរំលោភបំពាន កំហឹង ការនិយាយដើម ការអួតអាង ការរើសអើងជាតិសាសន៍ អំពើហឹង្សា សង្គ្រាម ។ ល។) ភាគច្រើនគឺជាការព្យាយាមដែលមិនត្រឹមត្រូវក្នុងគោលបំណង ដើម្បីបិទបាំងភាពអាម៉ាស់ និងប្រតិដ្ឋអោយមានការគោរព។ យើងបង្កើតនូវស្ថានភាពមួយដែលខុសឆ្គង ដោយតែងតែធ្វើអោយកើតមាននូវភាពអាម៉ាស់ដល់អ្នកដទៃ ឬអួតអាងវាយប្រកបថាយើងល្អ

ជាងគេនៅក្នុងក្រុមរបស់យើង។ ដោយសារតែបាត់បង់មុខមាត់ គ្រួសារ ឈ្មោះ និងឋានៈរបស់យើងខាង
វិញ្ញាណ យើងតែងតែខិតខំសាងនូវកិត្តិយសក្លែងក្លាយនៅក្នុងជីវិតរបស់យើងជានិច្ច ។ ដូចជារឿងរ៉ាវដែល
បង្ហាញនៅក្នុងរឿងប៉មបាបិលមនុស្សគ្រប់គ្នាចាប់ផ្តើមស្វែងរកការលើកតម្កើងខ្លួនឯង និងបង្កើតអោយមាន
ឈ្មោះខ្លួនឯង។ សេចក្តីអាម៉ាស់របស់យើងបង្កអោយមានការអាប័ខិនកិត្តិយស និងការមិនគោរពដល់ព្រះជា
ម្ចាស់។

ព្រះក៏បានរៀបចំផែនការដើម្បីស្រោចស្រង់មនុស្សអោយទទួលបានកិត្តិយសឡើងវិញ។ ទ្រង់បានចង
សម្ពន្ធមេត្រីដើម្បីផ្តល់កិត្តិយសដល់លោកអំប្រាហាំថានឹងអោយគាត់មានឈ្មោះល្បី មានទឹកដី មានព្រះពរ
មានជាតិសាសន៍ និងមានកូនចៅជាច្រើន។ ក្នុងនាមជាជាតិសាសន៍ដ៏អស្ចារ្យ ក្រុមគ្រួសារលោកអំប្រាហាំនឹង
ក្លាយ ទៅជាឧបករណ៍របស់ព្រះដើម្បីផ្តល់ពរ ឬផ្តល់ការគោរពដល់គ្រប់ជាតិសាសន៍។ ខណៈពេលដែលកូន
ចៅរបស់លោកអំប្រាហាំរងទុក្ខវេទនាក្នុងភាពជាទាសករនៅក្នុងប្រទេសអេស៊ីប ព្រះជាម្ចាស់បានរំដោះពួកគេ
ឲ្យរួចផុតពីចំណងនៃសេចក្តីអាម៉ាស់។ ជនជាតិអ៊ីស្រាអែលបានក្លាយទៅជាប្រជាជាតិដ៏មានតម្លៃបំផុត គឺជា
ប្រជាជាតិដ៏ជាទីស្រឡាញ់របស់ព្រះ និងជាទីសព្វព្រះហឫទ័យចំពោះទ្រង់។

ព្រះជាម្ចាស់បានចងសម្ពន្ធមេត្រីពិសេសដើម្បីផ្តល់កិត្តិយសដល់ជនជាតិអ៊ីស្រាអែល បើពួកគេផ្តល់
កិត្តិយសដោយស្មោះត្រង់ ព្រមទាំងស្តាប់តាមក្រឹត្យវិន័យរបស់ទ្រង់។ បទបញ្ជាដែលបានចែងទុកនៅក្នុងកណ្ត
គម្ពីរបញ្ចកណ្ត (ព្រះគម្ពីរ៥កណ្តដំបូងនៅក្នុងសញ្ញាចាស់) បានសម្អាតនូវការអាក្រក់របស់ជនជាតិអ៊ីស្រាអែល
និងអនុញ្ញាតអោយពួកគេស្តារសហគមន៍របស់ពួកគេសាជាថ្មីឡើងវិញ។ ថ្វីជឿតែព្រះជាម្ចាស់មានបំណងព្រះ
ហឫទ័យចង់អោយការចងសម្ពន្ធមេត្រីរបស់ទ្រង់នាំមកនូវកិត្តិយស តែច្រើនដងជនជាតិអ៊ីស្រាអែលមិនស្មោះ
ត្រង់ថែមទាំងបង្កចង់ដល់ព្រះនាមព្រះជាម្ចាស់ក្នុងចំណោមជាតិសាសន៍ទាំងឡាយទៀតផង។ ពេលបែរទៅរក
ព្រះផ្សេង ពួកគេតែងតែបំផ្លាញព្រះនាមទ្រង់ដូចជាប្រពន្ធមានការផិតក្បត់ជាមួយនឹងប្តី។ ជនជាតិអ៊ីស្រាអែល
បានគិតថា ពួកគេជាពូជសាសន៍ដែលព្រះអង្គជ្រើសរើស ជាជាតិសាសន៍ដែលប្រសើរជាងជាតិសាសន៍ដទៃ
និងជាជាតិសាសន៍ដែលសុចរិត។ ដូច្នេះ ពួកគេជឿថាសាសន៍ដទៃអន់ និងមិនអាចនៅក្នុងក្រុមគ្រួសារព្រះ

ឡើយ។ អ៊ីស្រាអែលប្រៀបដូចជាអ៊ីដាមដែលត្រូវបានជ្រើសរើសសម្រាប់អោយទទួលនូវកិត្តិយស ប៉ុន្តែត្រូវ
បញ្ចប់ទៅវិញដោយការនិរទេសក្នុងភាពអាម៉ាស់។ ទោះបីជារឿងរ៉ាវរបស់សាសន៍អ៊ីស្រាអែលបានបញ្ចប់ទៅ
ដោយភាពអាម៉ាស់ តែសេចក្តីសន្យារបស់ព្រះដើម្បីលើកពួកគេឡើង (ឧទាហរណ៍: នាងរស់ ដាវីឌ ដានីយ៉ែល
និងនាងអេសធ័រ) បានប្រាប់អោយដឹងជាមុនក្នុងការជួយសង្គ្រោះគ្រួសារមនុស្សលោកអោយចេញផុតពីភាព
អាម៉ាស់ និងដើម្បីអោយគេស្តារនូវកិត្តិយសរបស់ពួកគេឡើងវិញ។

ទោះបីជាទ្រង់មានសិរីល្អ និងមានកិត្តិយសជាកូនព្រះនៅស្ថានសួគ៌អស់កល្បជានិច្ចក៏ដោយ ក៏ព្រះ
យេស៊ូបានក្លាយទៅជាមនុស្សមានឋានៈទន់ទាបដើម្បីសង្គ្រោះមនុស្សអោយចេញពីភាពអាម៉ាស់។ ការប្រោស
ជម្ងឺដ៏អស្ចារ្យរបស់ទ្រង់ និងការសោយអាហារជាមួយនឹងមនុស្សដែលសង្គមស្អប់ខ្ពើម ដូចជា៖ អ្នកទារពន្ធ ឬ
ស្រីខូចជាដើម គឺជាការផ្តល់កិត្តិយសដល់មនុស្សដែលបាត់បង់ឱកាស។ ព្រះយេស៊ូទ្រង់ពោរពេញដោយ
កិត្តិយស សម្រាប់អស់អ្នកណាដែលប៉ះពាល់ទ្រង់នឹងបានស្អាតបរិសុទ្ធ និងត្រូវបានទទួលយក។ សេចក្តី
បង្រៀនរបស់ទ្រង់ប្រកាសប្រាប់ពីកិត្តិយសដ៏ពិត និងដ៏នៅអស់កល្បជានិច្ចមកពីព្រះជាម្ចាស់។ ដោយសេចក្តី
ស្រឡាញ់ និងការទទួលយកមនុស្សគ្រប់គ្នាដោយមិនគិតអំពីកេរ្តិ៍ឈ្មោះ ព្រះយេស៊ូបានកាត់បន្ថយតម្លៃខុស
ឆ្គងនៅក្នុងសង្គម ហើយបានផ្តល់នូវកិត្តិយសដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ពីព្រះទៅដល់មនុស្សគ្រប់គ្នាជំនួសវិញ។ ជីវិតព្រះ
យេស៊ូពេញទៅដោយការគោរពយ៉ាងពេញលេញចំពោះព្រះជាម្ចាស់។

ប៉ុន្តែ ព័ន្ធកិច្ចរបស់ព្រះយេស៊ូបានធ្វើអោយមានការគំរាមកំហែងដល់អ្នកដឹកនាំដែលគិតតែពីកិត្តិយស
របស់ពួកគេនៅលើផែនដី។ ដូច្នេះហើយបានជាពួកគេឆ្លើយតបមកវិញដោយការធ្វើអោយមានភាពអាម៉ាស់
ដល់ទ្រង់ជាសាធារណៈ និងគួរអោយភ័យខ្លាច។ ព្រះយេស៊ូត្រូវបានពួកគេចាប់ខ្លួន ដោះសម្លៀកបំពាក់ចេញ
ចំអក វាយ ស្មោះទឹកមាត់ដាក់ ដំដែកគោល និងត្រូវព្យួរដោយខ្លួនអាក្រាតនៅលើឈើឆ្កាងចំពោះមុខមនុស្ស
ទាំងអស់។ ទ្រង់រងទុក្ខទោសនូវរាល់ក្តីអាម៉ាស់ទាំងអស់ដោយភាពស្មោះត្រង់ និងបានបំបាក់អំណាចរបស់
ភាពអាម៉ាស់ចេញ។ ឈើឆ្កាងបានស្តារកិត្តិយសព្រះជាម្ចាស់ឡើងវិញ និងដកនូវភាពអាម៉ាស់របស់យើង
ចេញ។ កិត្តិយសត្រូវបានស្តារឡើងវិញ។

បន្ទាប់មក ព្រះជាម្ចាស់បានអនុញ្ញាតអោយព្រះយេស៊ូសុគត ដោយរងនូវក្តីអាម៉ាស់នៅទីសាធារណៈ រួច ទ្រង់បានប្រោសអោយព្រះយេស៊ូមានព្រះជន្មរស់ឡើងវិញពេញដោយសិរីរុងរឿង។ ឥឡូវនេះ ព្រះយេស៊ូគង់នៅ ខាងស្តាំដៃនៃព្រះបិតា ដោយមានព្រះនាមខ្ពស់លើអស់ទាំងនាមផង។ នៅពេលដែលអ័ដាម និងជនជាតិ អ៊ីស្រាអែលបានបរាជ័យ ព្រះយេស៊ូបានទទួលជោគជ័យក្នុងលក្ខណៈជាមនុស្សរបស់ទ្រង់ ដោយជីវិតរបស់ ទ្រង់គោរពព្រះជាម្ចាស់ និងក្រុមគ្រួសាររបស់មនុស្សផងដែរ។

អស់អ្នកដែលទុកចិត្តដល់ព្រះយេស៊ូនឹងទទួលបាននូវឋានៈថ្មី។ ក្តីអាម៉ាស់របស់គេនឹងត្រូវបានគ្របបាំង ហើយកិត្តិយសរបស់គេនឹងត្រូវបានស្តារឡើងវិញ។ មនុស្សគ្រប់រូបត្រូវបោះបង់ចោលការប្រកួតប្រជែង ការ កសាងកេរ្តិ៍ឈ្មោះ និងមុខមាត់ខ្លួនឯងនៅក្នុងសង្គម តែត្រូវទុកចិត្តទាំងស្រុងលើព្រះយេស៊ូសម្រាប់កេរ្តិ៍ឈ្មោះ របស់ខ្លួន។ ការធ្វើជាសមាជិករបស់ព្រះជាម្ចាស់ មិនមែនផ្អែកទៅលើជាតិសាសន៍ កិត្តិយស ឬភាពបរិសុទ្ធក្នុង សាសនាឡើយ ប៉ុន្តែត្រូវមានភាពស្មោះត្រង់ចំពោះព្រះយេស៊ូដែលបានជាប់ឆ្នោតសម្រាប់អ្នកវិញ។ ព្រះជាម្ចាស់ បានផ្លាស់ប្តូរស្ថានភាពចាស់របស់យើងដែលមិនបរិសុទ្ធ ដែលគ្មានតម្លៃ ដែលជាមនុស្សមានឋានៈទាបថោក ឲ្យក្លាយទៅជាកូនដែលបរិសុទ្ធ មានតម្លៃ និងមានកិត្តិយស។ អស់អ្នកដែលដើរតាមព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទទៅកាន់ ឈើឆ្កាងនៃភាពអាម៉ាស់ ក៏នឹងដើរតាមទ្រង់ទៅកាន់សិរីរុងរឿងនៃការរស់ឡើងវិញជាមួយទ្រង់ដែរ។

ការស្វាគមន៍ចូលមកកាន់គ្រួសារព្រះធ្វើអោយមនុស្សចេះស្វាគមន៍គ្នា និងទទួលស្គាល់គ្នាទៅវិញទៅ មក។ គ្រីស្ទានអាចផ្តល់ការគោរពដល់មនុស្សផ្សេងៗទៀត ព្រមទាំងថ្វាយសិរីល្អដល់ព្រះ ដោយសារពួកគេ បានទទួលនូវកិត្តិយសដ៏នៅអស់កល្បជានិច្ច និងទទួលអំណាចពីព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ។ នៅពេលព្រះយេស៊ូ យាងត្រលប់មកវិញ អ្នកមិនជឿនឹងត្រូវដកហូតកិត្តិយស និងបោះទៅក្នុងភាពអាម៉ាស់ ជាវៀងរហូត ខណៈ ពេលដែលអ្នកជឿនឹងទទួលបានម្តុំកិត្តិយសនៅអស់កល្បជានិច្ច ដោយសារសិរីរុងរឿងរបស់ព្រះបានបំពេញ រាល់ការបង្កើតទាំងអស់របស់ទ្រង់។

The Bible Story in Fear-Power Language (Khmer)

រឿងក្នុងព្រះគម្ពីរអំពីភាពភ័យខ្លាច និងអំណាច

កាលដើមដំបូងឡើយ ព្រះជាម្ចាស់ដែលជាព្រះអាទិករបានបង្កើតពិភពលោកឡើងដោយអំណាចនៃព្រះ បន្ទូលរបស់ទ្រង់។ ព្រះជាម្ចាស់ខ្ពង់ខ្ពស់លើសគ្រប់របស់ទាំងអស់ដែលទ្រង់បានបង្កើតមកទាំងនៅស្ថានសួគ៌ និងផែនដី។ ដោយសារសេចក្តីស្រឡាញ់ ទ្រង់គ្រប់គ្រងដោយអំណាច និងព្រះចេស្ដាដោយគ្មានដែនកំណត់ ហើយគ្រប់ទាំងអ្វីៗទាំងអស់ដែលទ្រង់បានបង្កើតមក សរសើរព្រះចេស្ដាដ៏មហិមារបស់ទ្រង់។

បន្ទាប់ពីទ្រង់បានបង្កើតផែនដីនេះជានគរបស់ព្រះអង្គ ព្រះជាម្ចាស់បានចាត់តាំងអំជាមអោយមើលការ ខុសត្រូវលើរបស់ដែលទ្រង់បានបង្កើតមកជំនួសព្រះអង្គ។ គាត់ទទួលបានសិទ្ធិក្នុងការគ្រប់គ្រងលើរបស់ដែល ព្រះជាម្ចាស់បានបង្កើតមក ដែលអាចបញ្ជាក់បានតាមរយៈសិទ្ធិក្នុងការដាក់ឈ្មោះអោយសត្វផងទាំងពួង។ ក្នុងនាមជាព្រះមហាក្សត្រដ៏មានប្រទានុភាព ព្រះជាម្ចាស់ទ្រង់តែងតាំងមនុស្សដើម្បីគ្រប់គ្រងផែនដីរបស់ទ្រង់។

ស្រាប់តែនៅពេលមួយ ក្រុមនៃពួកទេវតាបានបះបោរប្រឆាំងជាមួយនឹងការគ្រប់គ្រងដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ព្រះ ជាម្ចាស់។ សាតាំងជាមារសត្រូវដឹកនាំការបះបោរនេះ។ អារក្សមានកលល្បិចក្នុងការពង្រីកអំណាចខុសច្បាប់ របស់វានៅលើផែនដីនេះ ដោយយកមនុស្សដាក់អោយនៅក្រោមការគ្រប់គ្រងរបស់វា។ សត្វពស់បានល្អ្លង អំជាម និងនាងអេវ៉ាអោយចាកចេញពីនគរបស់ព្រះចូលទៅក្នុងការគ្រប់គ្រងរបស់វា។ កម្លាំងនៃការបះបោរ បានធ្វើអោយមនុស្សស្ថិតនៅក្រោមអំណាចរបស់វា។ ក្រុមគ្រួសាររបស់អំជាមបានបាត់បង់នូវឋានៈ និង អំណាចរបស់ខ្លួននៅលើផែនដី។

ឥឡូវនេះសាតាំងជាអ្នកគ្រប់គ្រងផែនដីនេះវិញម្តង។ វាក្លាយជាមេគ្រប់គ្រងថ្មី ហើយយើងកើតមកក្នុង អាណាចក្ររបស់វា។ ភ្នែករបស់មនុស្សគ្រប់គ្នាត្រូវបានងងឹត ចំណែកឯចិត្តរបស់គេវិញត្រូវបានសាតាំងឆក់ យកទៅបាត់ អំពើបាប ការវាយប្រហារខាងវិញ្ញាណ និងការថ្វាយបង្គំរូបព្រះ នាំព្រលឹងមនុស្សចូលទៅក្នុង អំណាចនៃភាពងងឹត។ ដើម្បីទាមទារនូវអធិបតេយ្យភាពសម្រាប់នគរទ្រង់ឡើងវិញ ព្រះជាម្ចាស់បានជ្រើស រើសជនជាតិអ៊ីស្រាអែលធ្វើជាឧបករណ៍ពិសេសរបស់ទ្រង់សម្រាប់ចម្បាំងខាងវិញ្ញាណ។ តាមរយៈសម្ពន្ធ មេត្រីដែលព្រះជាម្ចាស់បានចងជាមួយជនជាតិអ៊ីស្រាអែល ព្រះជាម្ចាស់នឹងពង្រីកការគ្រប់គ្រងរបស់ទ្រង់ទៅ

កាន់គ្រប់ជាតិសាសន៍ទាំងអស់។ នៅពេលដែលជនជាតិអ៊ីស្រាអែលត្រូវបានគេរៀបសង្កត់នៅក្នុងប្រទេស
អេស៊ីប ព្រះជាម្ចាស់ប្រឈមមុខជាមួយព្រះរបស់ជនជាតិអេស៊ីប ដើម្បីដោះពួកគេចេញពីទាសភាពរបស់
ស្តេចផាធាន។ ការដោះជនជាតិអ៊ីស្រាអែលអោយចាកចេញពីស្រុកអេស៊ីប បានបង្ហាញពីអំណាចរបស់ព្រះ
ជាម្ចាស់ទៅកាន់មនុស្សទាំងអស់។

ព្រះជាម្ចាស់គឺជាអ្នកចម្បាំងដ៏មហិមាដែលមានអំណាចមកពីស្ថានសួគ៌ឈ្នះលើការអាក្រក់ដែល
គ្រប់គ្រងនៅផែនដីនេះ។ ពេលដែលអ៊ីស្រាអែលទុកចិត្តព្រះ ទ្រង់បានប្រទានអោយពួកគេទទួលបានជ័យជំនះ
ទោះបីជាពួកគេមានកម្លាំងតិចក៏ដោយ។ ប៉ុន្តែ ជាញឹកញាប់ពួកគេស្វែងរកអំណាចនៅកន្លែងដែលមិនត្រឹម
ត្រូវ។ ជនជាតិអ៊ីស្រាអែលបានធ្លាក់ទៅក្នុងសេចក្តីល្អ្លងឲ្យគោរព និងថ្វាយបង្គំរូបព្រះក្លែងក្លាយ ហើយនិងបាន
អនុវត្តសិល្ប៍ធ្មប់ថែមទៀតផង។

ដោយមិនពឹងផ្អែកលើព្រះជាម្ចាស់នៃពិភពទាំងមូល ពួកគេបែរជាទៅជាចងសម្ពន្ធភាពជាមួយព្រះរបស់
ជនជាតិកាណាន និងមេដឹកនាំនៃបណ្តាប្រទេសធំៗ ដើម្បីទទួលបានការធានាចំពោះការការពារនិងព្រះពរ។
ហោរាផ្សេងៗបានប្រកាស និងបានបង្ហាញពីឧត្តមភាពរបស់ព្រះទៅលើព្រះរបស់ជនជាតិកាណាន ប៉ុន្តែជន
ជាតិអ៊ីស្រាអែលនៅតែគ្មានកម្លាំងដើម្បីគេចចេញពីឥទ្ធិពលរបស់សាតាំង។

អំណាចនៃការដោះរបស់ព្រះជាម្ចាស់កើតមានតាមរយៈអង្គព្រះយេស៊ូ។ ទ្រង់បានចាប់ផ្តើមនគររបស់
ព្រះដែលមនុស្សបានរង់ចាំយូរមកហើយ។ ដោយទទួលបានអំណាចពេញលេញពីព្រះវិញ្ញាណនៃព្រះ ព្រះ
យេស៊ូបានបដិសេធការផ្តល់អោយរបស់សាតាំងក្នុងការគ្រប់គ្រងរួមគ្នា និងនៅតែប្តេជ្ញាចិត្តចំពោះបេសកកម្ម
របស់ព្រះ ដើម្បីដោះអំណាចរបស់សាតាំងចេញ។ ហេតុការណ៍ដែលមិនធ្លាប់កើតឡើងពីមុនមកគឺព្រះយេស៊ូ
បានដោះមនុស្សអោយរួចផុតពីភាពជាឈ្លីយរបស់សាតាំង។ តាមរយៈការប្រោសជម្ងឺ ការប្រោសមនុស្ស
ស្លាប់អោយរស់ឡើងវិញ និងការបណ្តេញអារក្សអោយចេញពីមនុស្ស ព្រះយេស៊ូបានដកអំណាចរបស់អារក្ស
សាតាំងចេញ និងដណ្តើមយកនគររបស់ព្រះអង្គមកវិញ ព្រមទាំងដោះពួកឈ្លីយទាំងអស់អោយមាន
សេរីភាព។ ដោយសារតែព្រះជាម្ចាស់គង់នៅជាមួយព្រះអង្គ ព្រះយេស៊ូបានសង្គ្រោះមនុស្សទាំងអស់ដែល

នៅក្រោមអំណាចរបស់សាតាំង។

ពួកអារក្សសាតាំងគិតថា ការសម្លាប់ព្រះបុត្រារបស់ព្រះ អាចនឹងពង្រឹងអំណាចរបស់វានៅក្នុងពិភពលោកនេះ។ ផែនការរបស់វា មិនបានសម្រេចឡើយ។ ការសុគតរបស់ព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទគឺជាការកំទេចកម្លាំងនៃក្រុមរបស់អារក្សសាតាំង ។ ឈើឆ្កាងបានដកហូតអំណាច និងកម្លាំងរបស់ពួកវា និងឈ្នះលើពួកវាជាសាធារណៈ។ បន្ទាប់មកគឺជាការបង្ហាញនូវអំណាចព្រះចេស្ដាដ៏អស្ចារ្យជាងគេ ដែលព្រះជាម្ចាស់បានប្រោសព្រះយេស៊ូអោយមានព្រះជន្មរស់ឡើងវិញ។ ព្រះយេស៊ូបានរស់ពីសុគតឡើងវិញ ត្រឡប់ទៅកាន់អំណាច និងគ្រប់គ្រងលើអ្វីៗទាំងអស់ពេញដោយព្រះចេស្ដា។

មនុស្សគ្រប់ៗគ្នាត្រូវបែរចេញពីអំណាចនៃសេចក្ដីងងឹតនៅពេលនេះ ហើយចុះចូលជាមួយព្រះយេស៊ូជាព្រះ។ អ្នកជឿលើព្រះយេស៊ូនឹងត្រូវបញ្ជូនចេញពីនគរនៃសេចក្ដីងងឹតទៅកាន់នគរនៃពន្លឺ។ ព្រះជាម្ចាស់បានប្រោសយើងអោយរស់ឡើងវិញជាមួយព្រះគ្រីស្ទយេស៊ូ និងអោយយើងអង្គុយលើបល្ល័ង្កនៅនគរស្ថានសួគ៌ រួមជាមួយព្រះអង្គដែរ ដូច្នោះយើងក៏មានអំណាច និងអាចគ្រប់គ្រងលើអ្វីៗទាំងអស់ដែរ។ ព្រះគុណរបស់ព្រះបានស្ដារឋានៈនៃអំណាចរបស់យើងនៅលើផែនដីនេះ។ យើងនឹងទទួលមរតកជាមួយនឹងព្រះគ្រីស្ទ។

ដោយសារយើងមានព្រះវិញ្ញាណគង់នៅជាមួយយើងគ្រប់ពេលវេលា ឥឡូវនេះយើងអាចឈរយ៉ាងរឹងមាំប្រឆាំងនឹងសាតាំង។ ទោះបីជាសាតាំងបន្តធ្វើជាសត្វតោស្វែងរកចំណីក៏ដោយ ក៏ខែលរបស់ព្រះយេស៊ូការពារយើងពីឥទ្ធិពលអាក្រក់របស់វាដោយយើងមានអត្តសញ្ញាណច្បាស់ និងអំណាចច្បាស់លាស់ ពីព្រះបុត្រាដែលទទួលបានការចាក់ប្រេងតាំងពីព្រះបិតា។ ព្រះជាម្ចាស់ប្រទានពរខាងផ្នែកវិញ្ញាណដល់គ្រីស្ទានគ្រប់ពេលវេលា ពីនគរស្ថានសួគ៌ ធ្វើអោយអំពើធ្មប់ និងការធ្វើតាមវិញ្ញាណផ្សេងៗក្លាយទៅជាឥតបានការ។ ក្នុងនាមជាគ្រីស្ទានដែលដើរតាមការដឹកនាំរបស់ព្រះវិញ្ញាណក្នុងសេចក្ដីជំនឿ និងក្នុងសេចក្ដីស្រឡាញ់ យើងគ្រប់គ្រងលើខ្មាំងសត្រូវ និងដោះទាសភាពនៃអំពើបាបចេញ។ ការប្រយុទ្ធនឹងត្រូវបានបញ្ចប់នៅពេលដែលព្រះជាម្ចាស់ចាប់ចងកម្លាំងរបស់សាតាំង និងគ្រប់គ្រងពិភពលោកនេះពីបល្ល័ង្កទ្រង់អស់កល្បជានិច្ចជាមួយនឹងប្រជារាស្ត្ររបស់ទ្រង់។